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Protokół nr IX.2019 
IX Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 26 września 2019 r. 
RG.0002.7.2019 

rozpoczęcie godz. 12:00 
zakończenie godz. 14:38 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni         Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz            
2. Dembowski Adam             
3. Felecka-Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa  
6. Konarski Zdzisław         
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław 

        
O godz. 12:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył IX sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady: Wójta Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa, Dyrektor GBP Małgorzatę 
Woźnica, inspektor Zofię Karlińską, pracownika socjalnego GOPS Annę Majchrowską, 
dzielnicowego gminy Ręczno mł. asp. Marcina Kowalskiego, przedstawiciela Stowarzyszenia 
Rozwoju Gminy Ręczno Agatę Bielecką. 

 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych, przewodniczący 
stwierdził prawomocność sesji do podejmowania uchwał. 

Listy obecności radnych i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 
obrad, jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu VIII sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Wykonanie budżetu za I półrocze 2019 r. 
7. Bezpieczeństwo mieszkańców gminy – informacja policji. 
8. Bezpieczeństwo ppoż. i działalność jednostek OSP na terenie gminy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników 

do sądów powszechnych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Tryb. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie 

Tryb. 
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13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli oraz regulaminu nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVI.262.2018 Rady Gminy  Ręczno 
z dnia 28 września 2018 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Ręczno oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego. 

16. Sprawy różne. 
17. Zamknięcie sesji. 

 
 

Punkt 3 
Wnioski do protokołu VIII Sesji Rady Gminy Ręczno 
Radni nie zgłosili wniosków do protokołu VIII sesji. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
Wójt Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych decyzji 
oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Wykonanie budżetu za I półrocze 2019 r. 
Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła informacje o przebiegu wykonania budżetu gminy 
za I półrocze 2019 r. – informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
Skarbnik odczytała uchwałę nr II/187/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi z dnia 19 września 2019 r. w sprawie opinii dotyczącej informacji 
o przebiegu wykonana budżetu Gminy Ręczno za I półrocze 2019 r. – uchwała stanowi 
pisemny załącznik do protokołu.   

 

Punkt 7 
Bezpieczeństwo mieszkańców gminy – informacja policji 
Dzielnicowy mł. asp. Marcin Kowalski przedstawił analizę stanu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie gminy Ręczno za I półrocze 2019 r. – informacja stanowi pisemny 
załącznik do protokołu.  
 

Punkt 8 
Bezpieczeństwo ppoż. i działalność jednostek OSP na terenie gminy 
Podinsp. ds. obsługi rady gminy i ochrony przeciwpożarowej Barbara Stępień przedstawiła 
informacje z zakresu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i działalności jednostek OSP oraz 
wydatki budżetu gminy ponoszone na zapewnienie gotowości bojowej jednostek -  
informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

[ W tym miejscu przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.13:00 do 13:20 ] 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 
Skarbnik Bożena Jarosińska poinformowała, że wprowadzone zostały jeszcze zmiany 
w projekcie uchwały dot. zmiany budżetu, omówionego wcześniej na posiedzeniach komisji. 
Wpłynęła decyzja w sprawie zwiększenia subwencji oświatowej o kwotę 78 832,00 zł, 
wprowadzamy ją do budżetu a jednocześnie zmniejszamy o tę samą kwotę wpływy 
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z podatku dochodowego od osób fizycznych. Zmieniła się wielkość budżetu – decyzją 
wojewoda zmniejszył nam dotacje celowe o kwotę 103 406,00 zł. Budżet po zmianach 
wynosi: dochody 15 356 191,70 zł; wydatki 17 864 349,70 zł. Pozostałe załączniki: 
przychody, rozchody, inwestycje nie uległy zmianie.   
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IX.57.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 września 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników 
do sądów powszechnych 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IX.58.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 września 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Tryb. 
Przewodniczący Mirosław Zawada odczytał opinię zespołu powołanego uchwałą 
nr VII.50.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. do zaopiniowania kandydatów 
na ławników do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Tryb. i do Sądu Okręgowego w Piotrkowie 
Tryb. na kadencję obejmującą lata 2020 - 2023. Opinia zespołu stanowi pisemny załącznik 
do protokołu. 
 

Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zgłoszono trzech radnych (radni wyrazili zgodę do pracy 
w komisji), skład Komisji Skrutacyjnej: 

1. przewodniczący - Ewa Flasz 
2. sekretarz  - Marek Skrobek 
3. członek  - Jarosław Ociepa 

Po opieczętowaniu kart do głosowania, radni kolejno (w porządku alfabetycznym) otrzymali 
kartę do głosowania, z nazwiskiem i imionami kandydata na ławnika do Sądu Rejonowego,  
za parawanem dokonywali wyboru ławnika, a następnie wrzucali kartę do urny. 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Ewa Flasz odczytała wyniki tajnego głosowania na 
kandydatkę Kamilę Justynę Kowalską: obecni: 15 (nieoddane: 0 /nieważne: 0), nieobecni: 0 
ZA – 15 ;  PRZECIW – 0 ;  WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 
Na ławnika do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Tryb. została wybrana Kamila Justyna 
Kowalska. Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała Rady Gminy Ręczno nr IX.59.2019 z dnia 26 września 2019 r. stwierdza, że na 
podstawie wyników tajnego głosowania Kamila Justyna Kowalska została wybrana na 
ławnika do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Tryb. na kadencję obejmującą lata 2020 – 2023. 
Uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu, zostanie też przesłana prezesowi w/w 
sądu.   
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie 
Tryb. 
Komisji Skrutacyjna w składzie: przewodniczący - Ewa Flasz, sekretarz - Marek Skrobek, 
członek - Jarosław Ociepa przeprowadziła, zgodnie z prawem, głosowanie tajne w sprawie 
wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Tryb.   
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Ewa Flasz odczytała wyniki tajnego głosowania na 
kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Tryb. Liczba głosów oddanych 
na kandydata: 

1. Bielecka Agata Bożena     ZA – 15      PRZECIW – 0      WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 

2. Dembowska Anna Teresa ZA – 14      PRZECIW – 0      WSTRZYMAŁO SIĘ - 1  

3. Karbowiak Kazimierz         ZA – 14      PRZECIW – 1      WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

4. Prochoń-Borkowska Justyna Joanna ZA – 13  PRZECIW – 2 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0     

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała Rady Gminy Ręczno nr IX.60.2019 z dnia 26 września 2019 r. stwierdza, że na 
podstawie wyników tajnego głosowania na ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie 
Tryb. na kadencję obejmującą lata 2020 – 2023 zostali wybrani: Agata Bożena Bielecka, 
Anna Teresa Dembowska, Kazimierz Karbowiak, Justyna Joanna Prochoń-Borkowska. 
Uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. Zostanie też przesłana prezesowi Sądu 
Okręgowego w Piotrkowie Tryb. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli oraz regulaminu nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Olszta Małgorzata; 
 

Uchwała nr IX.61.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 września 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVI.262.2018 Rady Gminy  Ręczno z dnia 
28 września 2018 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Ręczno oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
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Uchwała nr IX.62.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 września 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 15 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IX.63.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 września 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 16 
Sprawy różne 
 

Radna Jolanta Patura 
Rząd utworzył Fundusz Rozwoju Przewozów Autobusowych. Od 1 sierpnia br. zostały 
zatwierdzone środki z tego funduszu dla poszczególnych województw. Chyba minął już 
termin składania wniosków o utworzenie nowych połączeń bądź wznowienie starych 
połączeń autobusowych. Mamy taką jedną linię Ręczno – Przedbórz, która nie działa z racji 
upadku linii PKS. Wg mnie ta linia daje możliwość korzystania z tej miejscowości dla naszej 
młodzieży, która w tej chwili nie ma możliwości swobodnego dojeżdżania do szkoły. Na 
chwilę obecną mamy bodajże 5 uczniów z naszej gminy dojeżdżających do szkoły 
w Przedborzu. W rozmowach z mieszkańcami można zauważyć, że liczba ta byłaby większa, 
gdyby takie połączenie było. Drugi kierunek zasadności tej linii to dawanie możliwości 
mieszkańcom korzystania z opieki medycznej. Spora część mieszkańców naszej gminy 
korzysta z opieki placówek medycznych z terenu Przedborza. Ułatwiłoby to dostęp, bo nie 
każdy ma swój własny środek lokomocji.  
Jakie jest stanowisko władz gminy w kwestii uruchomienia tego połączenia i skorzystania 
jednocześnie z dotacji z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych ? 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Rząd znowelizował ustawę o transporcie zbiorowym. Tam są zawarte nowe przepisy 
o dofinansowaniach do linii niefunkcjonujących. Dofinansowanie ma dotyczyć linii 
niefunkcjonujących od co najmniej 3 miesięcy, tu warunek byłby spełniony. Samorządy mogą 
ubiegać się o dofinansowanie w kwocie do 1 zł za jeden tzw. wozokilometr. Wozokilometr 
jest to długość drogi przebytej w jednostce czasu, za kilometr wychodzi to 4-5 zł. 
Przewoźnicy oceniają za kilometr drogi nawet 6 zł (zależy na jakiej trasie), bo jeżeli autobus 
ma 40 miejsc a będzie jechało nim 5 osób to będzie droższy. Dotacja 1 zł dla gminy za 
wozokilometr, pewnie do kilometra 3 zł musiałaby dołożyć Gmina Ręczno. Ten program nie 
jest dla nas wcale taki korzystny, dopłata do 1 zł obowiązuje do końca 2021 r., od 2022 r. ma 
być już nie więcej niż 80 groszy. Dodatkowo, niedawno szef rządu dodał, że lokalne 
połączenia mają być przywracane „pod nadzorem strategicznej myśli marszałka i wojewody”. 
O przywrócenie zlikwidowanych połączeń autobusowych z miejscowością Ręczno 
wystąpiliśmy do powiatu, powiat odesłał pismo do Urzędu Marszałkowskiego o przywrócenie 
kursów autobusowych na liniach komunikacyjnych Radomsko – Gorzkowice – Przedbórz 
przez Bąkową Górę, Majkowice, Kolonię Ręczno, Ręczno oraz Piotrków Tryb. – Przedbórz 
przez Ręczno, Kolonię Ręczno, Majkowice, Bąkową Górę. Otrzymaliśmy odpowiedź 
z up. Marszałka Województwa Łódzkiego, że nasze prośby i sugestie do przywrócenia 
wskazanych linii autobusowych będą rozpatrywane przy planowanym uruchomieniu od dnia  
1 stycznia 2020 r.  
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Obliczyłem, że gdy linia jest nierentowna i mielibyśmy dokładać 3 zł razy ilość przejechanych 
kilometrów, to na trasie Piotrków Tryb. – Ręczno na miesiąc gmina musiałaby dopłacić około 
40 tys. zł na miesiąc. 
 

Radna Jolanta Patura - Czy jest możliwość, aby trasa przejazdu naszego autobusu 
szkolnego była wydłużona do Przedborza, żeby ta piątka uczniów mogła dotrzeć na zajęcia ? 
 

Insp. ds. edukacji, zdrowia, kultury i sportu Zofia Karlińska 
Musimy rozpatrzeć wszelkie aspekty pod względem prawnym, a także czasowym. Kurs 
musiałby być przyspieszony, kierowca wyjeżdżałby co najmniej o 6:45 z Ręczna, 
zwiększyłoby to czas pracy kierowcy itp. Mamy obowiązek dowozić uczniów do szkół 
podstawowych, są określone limity. Jeżeli odległość od przystanku do szkoły wynosi 3 km 
dla uczniów młodszych, dla starszych uczniów odległość 4 km, to ustawa obliguje nas, że 
gmina ma obowiązek dowieźć naszych uczniów do szkoły. Natomiast uczniowie szkół 
średnich, to nie jest obowiązek gminy, ale mogą być jakieś porozumienia, jeżeli to służy 
naszemu społeczeństwu. Kwestia do rozważenia, przeliczenia kosztów, bo każdy kilometr 
dodatkowy wiąże się z kosztami (czas pracy kierowcy, paliwo, amortyzacja itd.) 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Gdyby to było prawnie możliwe, to będziemy starali się pomóc mieszkańcom.         
 

Sekretarz Maria Lesiakowska 
Wystąpiliśmy z pismem do przewoźnika w Piotrkowie Tryb. o przedłużenie kursu Piotrków – 
Dęba do Majstrów, ponieważ z tej miejscowości też jeżdżą dzieci do szkoły do Piotrkowa. 
W związku z powyższym można wystąpić o przedłużenie tego kursu do Przedborza. Nie 
mamy jeszcze odpowiedzi na to pismo.    
 

Radny Adam Dembowski 
Pyt. do zastępcy wójta – sprawa ciągnie się od czerwca w sprawie obcięcia gałęzi wierzb. 
Byłem świadkiem mało co wypadku - samochód ze śląską rejestracją jechał od Majkowic, 
drugi samochód jechał w kierunku Majkowic, milimetry brakowało i byłoby po zawodach. 
Zdenerwowałem się i zadzwoniłem do p. Z. Starosty z Zarządu Dróg Powiatowych 
z zapytaniem, czy gmina zwróciła się w sprawie wycinki gałęzi i przekopania przepustu (na 
zakręcie w kierunku Majkowic), który zarasta. Pan Starosta nie wiedział nic, miał tę sprawę 
zbadać. Prosiłbym o ponaglenie i przypilnowanie tej sprawy.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Rozmawiałem z p. Starostą w sprawie karczowania drzew, które rosną w pasie drogi 
powiatowej, również z pracownikami, którzy czynili prace przy drodze powiatowej w Ręcznie 
na ul. Głównej. Jeśli chodzi o urządzenie tzw. rębak, do tego musi być też ciągnik. Na dzień 
dzisiejszy ten ciągnik jest zapięty pod kosiarkę i kosi pobocza dróg powiatowych 
zlokalizowanych na terenie całego powiatu. Dyrektor obiecał, że po koszeniu ciągnik 
przybędzie z tym rębakiem i nasi pracownicy pomogą w cięciu tych odrostów i porąbaniu 
tego na zrębkę drewnianą. O przepuście przy drodze powiatowej pierwszy raz słyszę, 
w sprawie odmulenia przepustu nie rozmawiałem. W tej sprawie pozwolę sobie do dyrektora 
zadzwonić i napiszemy oficjalne pismo, żebyśmy mieli w dokumentach.  
 

Radny Włodzimierz Betka 
Chciałbym podziękować panu wójtowi, zastępcy za zamontowanie wiaty na nowym 
przystanku w Stobnicy. Czy coś będzie ruszone odnośnie kładki na strudze w Stobnicy ? 
Sprawa zakrzaczenia drogi Stobnica – Trzy Morgi i zdjęcia pobocza (asfalt jest niżej niż 
pobocze), bo razie ulewy woda płynie asfaltem i w razie roztopów, mrozu temperatura robi 
swoje i asfalt się niszczy. 
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Jeżeli chodzi o pobocza drogi powiatowej, zakrzaczenia, jest ich sporo na terenie całej gminy 
przy drogach powiatowych. Na pewno wystąpimy z oficjalnym pismem do ZDP, zobaczymy 
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jak się ustosunkują. Ale trzeba też wiedzieć, że powiat to nie tylko gmina Ręczno i tych dróg 
mają sporo. Mają tylko jeden ciągnik, wcześniej nie było tego sprzętu i muszą obecnie to 
nadrobić. Musimy też uzbroić się w cierpliwość i dać im trochę czasu, ponowimy prośbę 
radnych.  
Jeżeli chodzi o kładkę przy drodze wojewódzkiej 742, takie pismo poszło do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Wcześniej były rozmowy z posłem Lorkiem, który nas zapewniał, że jeżeli 
takie pismo wyślemy, to pan dyrektor dróg wojewódzkich przyjedzie osobiście i powrócimy 
do wszystkich spraw: kładka w Stobnicy, oświetlenie aktywne przejście dla pieszych Kolonia 
Ręczno i Stobnica, lustro drogowe w Paskrzynie, przejście dla pieszych w Bąkowej Górze. 
Była jeszcze sugestia w związku ze wzmożonym ruchem samochodów ciężarowych, które 
przewożą kruszywo na drogę krajową i nawierzchnia drogi wojewódzkiej na terenie naszej 
gminy uległa znacznemu pogorszeniu. Też to w piśmie ujęliśmy, teraz czekamy na 
odpowiedź. Poseł obiecał, że przyjedzie dyrektor ZDW i te wszystkie kwestie zostaną 
w terenie rozpatrzone i zobaczymy, jaka będzie ich decyzja w tej sprawie.    
 
Pani Agata Bielecka podziękowała w imieniu wybranych ławników, za oddanie na nich 
głosów.  
 
Dyrektor GBP Małgorzata Woźnica 
Jako organizator akcji honorowych dawców krwi chciałam podziękować mieszkańcom gminy 
Ręczno za udział w zbiórce 22 września br. Zbieraliśmy krew dla małej 2,5 letniej Zuzi na 
operację serca. Bardzo dużo mieszkańców przyszło i oddało krew. Bardzo dziękujemy 
w imieniu Zuzi i jej rodziców. Dziękujemy Komendzie Miejskiej Policji w Piotrkowie 
Trybunalskim oraz Starostwu Powiatowemu za wsparcie naszej akcji i przyjazd na teren 
Ręczna. Dziękujemy za rozdawanie odblaskowych kamizelek i odblaskowych opasek, które 
na pewno zabezpieczą naszych mieszkańców, bo ruch drogowy jest bardziej wzmożony 
i mieszkańcy będą bardziej widoczni.    
 
Radny Kazimierz Michalski 
Czy będzie jeszcze nowy nabór na przydomowe oczyszczalnie ścieków w przyszłości ? 
 
Wójt Piotr Łysoń 
Jeżeli będą fundusze unijne, a państwo radni będą zdania, żeby to kontynuować. W ostatnim 
projekcie wykonaliśmy 191 dokumentacji, z czego wykonaliśmy 157 oczyszczalni.  Wycofało 
się ponad 30 osób, dla których wykonaliśmy dokumentację, za którą prawnie nie mogliśmy 
pobrać odpłatności. Na tą chwilę wolelibyśmy, abyśmy wspólnie ustalili jakąś dotację 
w wysokości 40-50% po wykonaniu zadania dla mieszkańca. Mieszkaniec robi sobie sam 
dokumentację, robi wszystko sam, gdyż te 30 niewykorzystanych dokumentacji kosztowało 
nas około 15 tys. zł.  
W najbliższą niedzielę o godz. 11:30 będzie msza w intencji pszczelarzy, w Moszczenicy 
o godz. 9:00 rozpoczną się Powiatowe Zawody Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Sąd w Łodzi uznał skargę Rady Gminy Ręczno na zarządzenie wojewody w sprawie nadania 
nazwy szkole podstawowej za niezasadną. Będziemy prowadzić dalsze procedury, pani 
adwokat wystąpiła o uzasadnienie i będziemy się odwoływać.    
 

Punkt 17 
Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:38 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka IX sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
26 września 2019 r. 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


